
 
   

 
Resumé af høringssvar - distriktsændringer til 
skoleåret 2020/2021 
 

Der er indkommet x høringssvar, der vedrører indstillingens 1. at-
punkt om, at Utterslev Skole - på baggrund af befolkningsprognosen 
i området - opretholder sit nuværende distrikt. 
 

Nr. Afsender Resumé 

2 Tine Nielsen Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

4 Bispebjerg 
Lokaludvalg 

Udvalget bakker op om, at skoledistriktet 
forbliver uændret. 

7 Rikke Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

8 Jens Sørensen Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

11 Line Clasen Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

14 Henriette Sø Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

16 Vejlauget 
DoReMe 

Vejlauget DoReMe er utrolig glade for 
Børne- Ungdomsforvaltningens indstilling 
om at opretholde det nuværende 
skoledistrikt tilhørende Utterslev Skole og 
dermed ændre anbefalingen fra sidste år. 

17 Morten Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

18 Ungeråd KBH Ungeråd KBH anbefaler fastholdelsen af 
distriktet, men understreger det vigtigt i, 
at skolens elevråd og skolebestyrelse 
bliver hørt i beslutningen. 

19 Matilde Frost Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

21 Carsten 
Søndergaard 

Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

22 Morten Grupe 
Larsen 

Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

23 Astrid Kock 
Grusgaard 

Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 
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Nr. Afsender Resumé 

24 Signe Larsen Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

26 Ulla Volquards 
Harreby 

Borgeren taler for, at der ikke foretages 
distriktsændring for Utterslev Skole 

28 Skolebestyrelsen 
på Bellahøj 
Skoles  

Bestyrelsen er interesseret i, at rode 279 
overføres til Bellahøj Skole af hensyn til 
særligt elevsammensætningen på Bellahøj 
Skole. Ændringen vil også medføre en 
bedre udnyttelse af Bellahøj Skoles 
kapacitet. 
 

Fremsendt 
uden om 
høringsportal 

Skolebestyrelsen 
på Utterslev 
Skole 

Bestyrelsen bakker op om, at Utterslev 
Skoles skoledistrikt forbliver uændret. Den 
giver dog samtidig udtryk for, at 
bestyrelsen frygter, at prognosetallene 
ikke er tilstrækkelig retvisende og at skolen 
derfor til næste år står i en situation, hvor 
den igen skal skabe plads til yderligere 
ekstra klasser. 

 

Der er indkommet x høringssvar, der vedrører indstillingens 2. at-
punkt om, at den nye skole på Hannemanns Allé i Ørestad får tildelt 
et skoledistrikt, som det fremgik af bilag 1 fra indstillingen den 24. 
april 2019 
 
Nr. Afsender Resumé 

1 Jens Balslev Borgeren mener, at Nordre Fælled Kvarter, der 
ligger på Hannemans Alle, bør høre til Kalvebod 
Fælled Skole i stedet for den nye skole på 
Hannemans Alle. Det skyldes, at kvarteret ligger 
lige ud til Kalvebod Fælled Skole samt at børnene i 
kvarteret vil få langt til legekammerater. 

5 Nanna & Christian 
Bak Skytte 

Borgernes opfordrer til at lytte på henstillingen fra 
skolebestyrelserne på de berørte skoler 
og at skabe ét fælles skoledistrikt i Ørestad. 
Alternativt foreslår det følgende ændring til 
forslaget til nye distrikt: Nordre Fælled Kvarteret 
(Hannemanns Allé 2-12) skal tilhøre Kalvebod 
Fælled Skole. Til gengæld skal beboere øst for Else 
Alfelts Vej tilhøre den nye skole. I stedet 
for at skillelinjen i den helt sydlige del af Ørestad 
går på Richard Mortensens Vej ændres den til Else 
Alfelts Vej. Begrundelsen for denne ændring er 
primært geografi og trafiksikkerhed. 
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7 Skolebestyrelserne 
på Kalvebod 
Fælled Skole og 
Ørestad Skole 

Bestyrelserne mener, at det er uhensigtsmæssigt 
at arbejde med faste skoledistrikter i Ørestad. 
De mener i stedet, at det ville give større 
kontinuitet for skolerne og bydelens familier at 
have et 
samlet skoledistrikt med optag på de tre skoler, 
som fortsat har hver deres ledelse, skolebestyrelse 
og 
profil. Bestyrelserne er klar over, at et fælles 
skoledistrikt først kan gennemføres, hvis 
Københavns Kommune 
ansøger om et frikommuneforsøg, og at dette ikke 
kan nås inden indskrivningen til skolerne i 
efteråret 19. De kan derfor godt se, at det 
nuværende forslag til skoledistrikter muligvis er 
den eneste 
løsning for det kommende skoleår, om end det for 
dem ser noget ulogisk ud. De opfordrer til, at der 
ses på børnesammensætningen i de nye distrikter. 

9 Anne Louise 
Laurberg 

Borgeren skriver på vegne af 19 forældre. 
Borgeren mener, at forslaget vil give børnene fra 
Nordre Fælled Kvarter en både væsentligt 
længere og langt mindre trafiksikker vej i skole, 
hvilket dermed bryder både 
med nærheds- og trafiksikkerhedsprincippet ift. 
forvaltningens egne retningslinjer. Det vil 
desuden splitte børnegrupper. Hun opfordrer til 
at ændre den foreslåede opdeling af 
skoledistrikter, så Nordre Fælled Kvarter også i 
fremtiden kommer til at tilhøre Kalvebod Fælleds 
skoledistrikt, og foreslår at ændre skillelinjen for de 
foreslåede skoledistrikter til Else Alfelts Vej frem 
for 
Richard Mortensens Vej, så beboere øst for Else 
Alfelts Vej tilhører den nye skole, og beboere vest 
for 
fortsat tilhører KFS 

12 Madeleine Saunte Borgeren mener, at den foreslåede opdeling af 
Ørestad forekommer meningsløs og uden 
hensyntagen til børnenes relationer og trivsel, 
deres kontakt med børn i nabolaget, og uden 
forståelse for Ørestad City og 
Ørestad Syd som selvstændige kvarterer. 
Borgeren er bekymret for trafiksikkerheden ifm. 
forslaget og betingelserne for den nye skole. 
Borgeren støtter op om ønsket fra 
skolebestyrelserne på Kalvebod Fælled Skole og 
Ørestad Skole, som har udtrykt ønske om fælles 
skoledistrikt i Ørestad. Desuden foreslås det, at der 
skabes én skole i Bella Center, én i Ørestad 
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City, og én i Ørestad Syd, så man ikke skærer 
unødigt i disse kvarterer og sender børnene på 
kryds 
og tværs over trafikerede veje og betragtelige 
afstande. 
 
Borgeren har indsamlet 247 underskrifter mod 
distriktsændringen 

13 Skolebestyrelsen 
for Amager Fælled 
Skole 

Bestyrelsen støtter op om ønsket fra 
skolebestyrelserne på Kalvebod Fælled Skole og 
Ørestad Skole, som har udtrykt ønske om fælles 
skoledistrikt i Ørestad. De vil endvidere gerne 
påpege, at der fortsat skal være opmærksomhed 
på anlæggelse af nye spor og 
evt. bygning af nye skoler, da dette fortsat ser ud 
til at være nødvendigt. 
 
Bestyrelsen gør opmærksom op, at det stigende 
antal nye boliger i skolens område, kan give 
anledning til distriktsændring i de kommende år. 

18 Ungeråd KBH Det er ungerådets vurdering, at man bør lytte til 
skolebestyrelsernes ønske om at få undersøgt 
muligheden for at ansøge om et 
frikommuneforsøg. Ungerådet foreslår, at det 
undersøges, om 
ansøgningen om at blive frikommune kan ske 
parrallet med indskrivning af elever og opstart af 
skoleåret i 2020/21. 

20 Skolebestyrelsen 
for Dyvekeskolens 

Bestyrelsen foreslår, at der gennemføres en 
skoledistriktsændring, så Dyvekeskolens 
skoledistrikt 
udvides svarende til lidt under et spor. Det løser 
Dyvekeskolens umiddelbare problemer med for 
får børn og mindsker den mangel, der forventes at 
blive i Ørestadsområdet. 

25 Mads Rebsdorf Borgeren er forundret over, at 
Nordre Fælled Kvarter ikke skal tilhøre Kalvebod 
Fælled Skole, det det ligger meget tæt på skolen. 
Desuden mener borgeren, at kvarterne øst for 
Richard 
Mortensens Vej/Ejler Billes Allé skal tilhøre Den 
nye skole på Hannemanns Allé. Disse kvarterer 
bliver nærmeste naboer til den nye skole på 
Hannemanns Allé og børnene i disse kvarterer vil 
have kort, direkte og sikker skolevej. 

27 Amager Vest 
Lokaludvalg 

Lokaludvalg Vestamager støtter Ørestad Skoles og 
Kalvebod Fælled Skoles skolebestyrelsers appel 
om frikommuneordning i Ørestad. Det skyldes 
særligt, at trygge relationer blandt børnene 
splittes i 
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forslaget til nye skoledistrikter i Ørestad. Udvalget 
stiller sig kritisk overfor brugen af socioøkonomi 
som parameter for distriktsændringen. 

 

Københavns Lærerforening har ingen bemærkningerne til indstillingens at-
punkter. 


